中国神经科学学会神经胶质细胞分会 2025 年学术年会 暨"神经胶质细胞与髓鞘疾病"前沿研讨会

神经胶质细胞是中枢神经系统中最主要的细胞类型,在大脑的功能活动中扮演着至关重要的角色。近年来,少突胶质细胞及髓鞘的生理功能及其在脑疾病中的重要作用日益受到广泛而深入的研究,已成为神经科学与神经病学领域关注的焦点之一。为促进神经胶质细胞研究及相关领域的国内外合作交流,中国神经科学学会神经胶质细胞分会定于2025年10月17日至20日在重庆市举办2025年学术年会暨"神经胶质细胞与髓鞘疾病"国际研讨会。诚邀广大从事神经胶质细胞研究的基础与临床科研人员踊跃参会,共同探讨胶质细胞在髓鞘形成中的生理病理功能及其前沿进展,并探讨新技术、新方法在胶质细胞和髓鞘疾病研究中的应用,届时将有30位国内外讲者分享国内外进展。会议由中国神经科学学会神经胶质细胞分会主办,采用邀请报告与墙报交流相结合的形式,鼓励报告人展示最新研究成果。热忱欢迎全国高等院校、医院、研究机构及企业的教师、临床医护工作者、科技工作者及研究生积极报名参。

一、组织机构

主办:

中国神经科学学会神经胶质细胞分会

承办:

重庆市解剖学会 脑发育与认知重庆市重点实验室 类脑智能研究重庆市高校重点实验室

协办:

苏州大学苏州医学院药学院 海军军医大学神经生物学教研室

二、大会组委会成员

会议名誉主席:段树民、何成、周嘉伟 会议主席:王光辉、肖岚 会议执行主席:梅峰、曹莉 学术委员会成员(排名不分先后): 段树民 何成 周嘉伟 王光辉 肖岚 彭勃 曹莉 高志华 邱伟 梅峰 李天富 汪明欢 施金龙 赵经纬 花玮 詹阳 高慧明 胡建国 唐亚梅 郝勇 龙玲 刘伯一 屠洁 单伟 刘晓梅 范益 彭吉云 黄长盛 陈罡 程坚 张志军 童小萍 周煜东 胡丽芳 黄智慧 张艳丽 米文丽 肖林 蔡时青 杜芸兰 李燕 刘耀波 鲁明 王莹 马坚妹 牛建钦 张亮 任海刚 张媛 史鹏 张明亮 姚茂金 俞瑾 易陈菊 刘勇 金新春李霞 赵湘辉 周添 游自立 秦松 俞仲望 袁一旻 王斐

秘书组:田衍平、袁一旻

三、会议时间和地点

时间: 2025年10月17日-20日(17日报到)

地点: 重庆市南岸区希尔顿酒店

四、会议内容和日程安排

- 1.2025.10.17 (周五): 会议报到;
- 2. 2025.10.18 (周六): 全天会议、开幕式,欢迎晚宴
- 3.2025.10.19 (周日): 会议、闭幕式
- 4.2025.10.20(周一): 离会

详细日程 (见第二轮通知)

五、会议语言: 英文

六、提交摘要

为给参会者提供更加充分交流最新研究成果的机会,本次会议将设置墙报展示,并择优口头报告和墙报奖。应征论文摘要提交的截止日期为 2025 年 9 月 15 日,具体要求如下: 1. 凡 2025 年以前未正式发表论文均可应征。2. 应征论文摘要要求论点明确、叙述清楚、文字精炼,并限制在 500 字以内(含论文题目、作者及单位)。论文摘要用中文或英文撰写均可,文责自负。摘要模版见附件。摘要经评选进行会议海报展示,并进行优秀海报评选。具体尺寸和格式见后续通知。

七、会议住宿和交通

住宿:本次住宿推荐以下宾馆/酒店,参会人员注册后可按协议价自行预定 (具体见第二轮通知)

● 重庆喜来登大酒店(重庆市南岸区南滨路 78 号)(会议协议酒店,680 元/间/天)

- 万达安柏酒店(重庆市南岸区南滨路 69 号皇冠国际 B 塔 1 层) 500 元/间/天
- 万达安悦酒店(重庆市南岸区南滨路 69 号皇冠国际 B 座 1 楼) 400 元/间/ 天

注:

- (1)由于酒店位于南滨路繁华地段,紧邻朝天门、洪崖洞、长江索道、南山风景区等,请提前预定酒店,保证参会;
- (2) 万达安柏、安悦酒店紧邻喜来登酒店。

交通: 见第二轮会议通知

八、缴费方式

1.网上注册:

	在线优惠注册 (2025年9月15日前)	在线注册期 (09月16日-10月17日)
CNS 一般会员	1200	1600
非会员	1400	1800
CNS 学生会员	800	900
学生非会员	1000	1100
企业代表	2000	2500

※现场注册请出示学生证。 博士后,住院医师,实验室技师不属于学生范畴。※发票默认开电子发票,会后一个月内完成开具并发送至注册缴费邮箱,邮件发件人为"诺诺网"。※会议现场上不得散发任何广告和宣传资料,为了保护知识产权,会场内禁止拍照录像,请您文明参会,遵守科学道德规范。

注:以上费用包括会务费、资料费和餐费。差旅费、住宿费自理,请按规定回单位报销

2.缴费方式:会议采用在线注册交费,在线优惠注册截止日期:09月15日。注册网址: https://meeting2025.cns.org.cn/2025JZXB/。若临时有变化不能参会,请以邮件形式正式通知会议秘书处(秘书处 lichao@cns.org.cn)。

3.取消参会: 9月17日(含当日)前取消参会,退100%注册费;10月2日(含当日)前取消参会,退50%会议注册费;10月2日后取消参会,不退注册费,敬请谅解。

4.支付方式:

线上缴费:支付宝,微信,网银(手机微信打开链接只能用微信和网银支付,不能使用支付宝,公务卡支付请确认已绑定支付宝或网银)

银行转账:转账必须备注参会者的姓名,并且务必在网站上注册——点击在线支付——选择银行转账,您将看到银行转账信息,否则无法更改缴费信息。

转账完成后,请将参会名称、转账凭证、参会姓名、联系电话等发送至 treasurer@cns.org.cn,以方便开具会议注册费发票。

现场注册: 支持支付宝, 微信。

七、联系方式

注册缴费: 李超,021-64081037, lichao@cns.org.cn

当地会务: 李珺 15523521236

住宿联系人: 李珺 15523521236

中国神经科学学会神经胶质细胞分会

Chinese Neuroscience Society (CNS) - Glial Branch 2025 Annual Academic Conference & Frontier Symposium on "Glial Cells and Myelin Diseases"

Glial cells are the predominant cell type in the central nervous system and play a crucial role in brain function. In recent years, the physiological functions of oligodendrocytes and myelin, along with their significant roles in brain diseases, have become a major focus of extensive and in-depth research within the fields of neuroscience and neurology. To promote domestic and international collaboration and exchange in glial cell research and related fields, the Glia Branch of the Chinese Neuroscience Society will hold its 2025 Annual Academic Conference & Frontier Symposium on "Glial Cells and Myelin Diseases" in Chongqing from October 17th to 20th, 2025. Researchers and clinicians engaged in glial cell studies are cordially invited to participate. Together, we will explore the physiological and pathological functions of glial cells in myelin formation, discuss cutting-edge advancements, and examine the application of new technologies and methods in glial cell and myelin disease research. Thirty distinguished speakers from China and abroad will share the latest progress. The conference, organized by the CSN Glia Branch, will feature invited lectures and poster sessions, encouraging presenters to showcase their newest findings. Faculty, clinicians, researchers, graduate students, and industry professionals from universities, hospitals, research institutions, and companies across China are warmly welcome to register.

I. Organizing Bodies

Organizers:

Glia Branch, Chinese Neuroscience Society (CNS)

Host:

Chongqing Society for Anatomical Sciences

Chongqing Key Laboratory of Brain Development and Cognition

Brain and Intelligence Chongqing Key Laboratory

Co-organizers:

School of Pharmacy, Suzhou Medical College, Soochow University

Department of Neurobiology, Naval Medical University

II. Conference Organizing Committee Members

Honorary Chairs: Duan Shumin, He Cheng, Zhou Jiawei

Chairs: Wang Guanghui, Xiao Lan Executive Chairs: Mei Feng, Cao Li

Academic Committee Members (in no particular order):

Duan Shumin, He Cheng, Zhou Jiawei, Wang Guanghui, Xiao Lan, Peng Bo, Cao Li, Gao Zhihua, Qiu Wei, Mei Feng, Li Tianfu, Wang Minghuan, Shi Jinlong, Zhao Jingwei, Hua Wei, Zhan Yang, Gao Huiming, Hu Jianguo, Tang Yamei, Hao Yong, Long Ling, Liu Boyi, Tu Jie, Shan Wei, Liu Xiaomei, Fan Yi, Peng Jiyun, Huang Changsheng, Chen Gang, Cheng Jian, Zhang Zhijun, Tong Xiaoping, Zhou Yudong, Hu Lifang, Huang Zhihui, Zhang Yanli, Mi Wenli, Xiao Lin, Cai Shiqing, Du Yunlan, Li Yan, Liu Yaobo, Lu Ming, Wang Ying, Ma Jianmei, Niu Jianqin, Zhang Liang, Ren Haigang, Zhang Yuan, Shi Peng, Zhang Mingliang, Yao Maojin, Yu Jin, Yi Chenju, Liu Yong, Jin Xinchun, Li Xia, Zhao Xianghui, Zhou Tian, You Zili, Qin Song, Yu Zhongwang, Yuan Yimin, Wang Fei

Secretariat: Tian Yanping, Yuan Yimin

III. Conference Dates and Venue

Dates: October 17th - 20th, 2025 (Registration on the 17th)

Venue: Hilton Hotel, Nan'an District, Chongqing

IV. Conference Content and Schedule

1. Oct 17, 2025 (Fri): Registration

- 2. Oct 18, 2025 (Sat): Full-day sessions, Opening Ceremony, Welcome Banquet
- 3. Oct 19, 2025 (Sun): Sessions, Closing Ceremony
- 4. Oct 20, 2025 (Mon): Departure

 Detailed Schedule (see Second Circular)

V. Conference Language: English

VI. Abstract Submission

To facilitate ample exchange of the latest research findings, the conference will feature poster presentations, with selected abstracts for oral presentations and poster awards. The deadline for abstract submission is **September 15, 2025**. Requirements:

- 1. Unpublished work prior to 2025 is eligible.
- 2. Abstracts must have a clear focus, be well-organized, concise, and limited to 500 words (including title, authors, and affiliations). Abstracts can be in Chinese or English. Authors are responsible for content. Selected abstracts will be presented as posters, with outstanding posters recognized. Poster size and format details will follow in a later notice. A template is attached.

VII. Accommodation and Transportation

Accommodation: Recommended hotels (attendees can book at negotiated rates after registration - details in Second Circular):

- Sheraton Chongqing Hotel (No. 78 Nanbin Road, Nan'an District, Chongqing) (Conference hotel, \(\frac{1}{2} \) \(\frac{1}{2} \) (Conference hotel, \(\frac{1}{2} \) \(\frac{1}{2} \) (Poom/night)
- Wanda Amber Hotel (1F, Crown International Tower B, No. 69 Nanbin Road, Nan'an District, Chongqing) (¥500/room/night)
- Wanda Anyue Hotel (1F, Crown International Building B, No. 69 Nanbin Road, Nan'an District, Chongqing) (¥400/room/night)

[Note:]

- 1. Due to the hotels' prime location on Nanbin Road near attractions like Chaotianmen, Hongya Cave, Yangtze River Cableway, and Nanshan Scenic Area, early booking is strongly advised to secure attendance.
- 2. Wanda Amber Hotel and Anyue Hotel are adjacent to the Sheraton Hotel.

Transportation: See Second Circular.

VIII. Registration Fees & Payment

1. Online Registration Fees:

Category	Early Bird (Before Sep 15, 2025)	Regular (Sep 20 - Oct 17, 2025)
CNS Member	¥1200	¥1600
Non-Member	¥1400	¥1800
CNS Student Member	¥800	¥900
Student Non-Member	¥1000	¥1100
Industry Representative	¥2000	¥2500

- **X** On-site Registration: Student ID required. Postdocs, residents, physicians, and lab technicians are **not** considered students.
- ※ Invoices: E-invoices will be issued by default within one month after the conference and sent to the registration email. Sender: "诺诺网" (Nonuo Network).

- **X** Conference Conduct: Distribution of advertisements or promotional materials at the venue is prohibited. To protect intellectual property, photography and video recording are strictly forbidden in the sessions. Please participate respectfully and adhere to scientific ethics.
- Fees cover conference materials, proceedings, and meals. Travel and accommodation are at the attendee's expense and should be reimbursed per institutional policy.
- **2. Registration Method:** Online registration and payment only. Early bird deadline: **September 15, 2025**.

Registration Website: http://meeting.csn.org.cn/2020JZXB/reg.php. Notify the Secretariat (lichao@cns.org.cn) by email if unable to attend.

3. Cancellation Policy:

- 100% refund if canceled no later than Sep 17,2025
- 50% refund if canceled no later than Oct 2,2025.
- No refund if canceled after Oct 2,2025.

4. Payment Methods:

- Online: Alipay, WeChat Pay, Online Banking (Note: Links opened via WeChat on mobile can only use WeChat Pay or Online Banking, not Alipay. For corporate cards, ensure binding with Alipay/Online Bank).
- Bank Transfer: Must include attendee's name in remarks AND register on the website -> Click "Online Payment" -> Select "Bank Transfer" to view transfer details. Failure to do this will prevent fee status update.

 After transfer, email conference name, transfer proof, attendee name, and phone number to treasurer@cns.org.cn for invoice processing.
- On-site: Alipay, WeChat Pay accepted.

IX. Contact Information

- Registration & Payment: Li Chao, 021-64081037, lichao@cns.org.cn
- Local Arrangements & Accommodation: Li Jun, 15523521236

Glia Branch, Chinese Neuroscience Society June 17, 2025